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Verenigingen verdienen onze steun! 

Onderzoek van de PvdA Molenwaard naar de gevolgen van de huurverhoging voor het 
verenigingsleven in Molenwaard 

 



Inleiding 
 

De gemeente Molenwaard beschikt over een rijk verenigingsleven. Zo zijn er 14 muziek & 
zangverenigingen, 5 voetbalverenigingen, 17 sportverenigingen en 10 speeltuinverenigingen. 
Verenigingen zijn het sociale bindmiddel van onze kernen en stad. Het is de plek waar 
mensen samenkomen om hun hobby te beoefenen, de plek waar kinderen opgroeien en 
normen en waarden leren, de plek waar mensen op zaterdag langs de lijn staan te kijken en 
de plek waar mensen naar elkaar omkijken. De recreatieve mogelijkheden die deze 
verenigingen onze inwoners bieden dragen bij aan een aantrekkelijk leefklimaat en daarmee 
de leefbaarheid van onze gemeente. Deze verenigingen danken hun bestaansrecht aan al die 
vrijwilligers die dag in dag uit klaar staan om dit mogelijk te maken.  

Maar een rijk verenigingsleven is geen vanzelfsprekendheid. Verenigingen zullen er alles om 
moeten doen om hun vereniging levensvatbaar te houden. Door zelf zoveel mogelijk 
inkomsten te genereren en de kosten zoveel mogelijk te beperken. Door te zoeken naar 
creatieve oplossingen en slim samen te werken met anderen. Maar deze levensvatbaarheid 
staat wel onder druk. De crisis gaat ook niet aan het verenigingsleven voorbij. Ook voor hen 
worden allerlei zaken duurder, hebben hun leden minder te besteden en zitten ook sponsors 
in zwaar weer. Daarbij hangen er vanuit de gemeente ook bezuinigingen in de lucht die of al 
worden voorgesteld of nog worden onderzocht. In de nu voorliggende begroting 2015-2018 
is er op de binnen- en buitensportaccommodaties een bezuiniging van in totaal €47.000 
ingeboekt. Naar de muziek & zangverenigingen en de speeltuinverenigingen loopt een 
onderzoek of subsidies kunnen worden afgebouwd.  

Als PvdA Molenwaard maken we ons veel zorgen over de toekomst van ons rijke 
verenigingsleven. Vandaar dat wij zelf onderzoek hebben gedaan naar de gevolgen van het 
meer kostendekkend maken van de sportaccommodaties, oftewel een huurverhoging voor 
ons verenigingsleven. Dit hebben we gedaan door een vragenlijst uit te zetten onder de 
buitensportverenigingen, schriftelijke vragen te stellen aan het college en we hebben geput 
uit de inbreng van de vele insprekers tijdens de informele raadsavond over de bezuinigingen. 
Hierop hebben vier verenigingen gereageerd. Hieruit komt een beeld naar voren van een 
enorm actief en gedreven verenigingsleven dat er alles aan doet om het hoofd boven water 
te houden en zo het uitoefenen van een ieders hobby mogelijk te maken. Een 
verenigingsleven dat midden in de samenleving staat en meer is dan alleen een plek waar je 
komt om je hobby uit te oefenen.  

We hopen dat iedereen kennis neemt van de uitkomsten en dat dit bijdraagt aan een goede 
besluitvorming bij de begroting van de gemeente Molenwaard.  

We wensen u veel leesplezier! 

Fractie PvdA Molenwaard 

 

 

 



Samenvatting onderzoeksresultaten 
Hieronder treft u een samenvatting van de belangrijkste uitkomsten van ons 
onderzoek. We sluiten hierbij aan op de vragenlijst zoals we die hebben uitgezet 
onder de verenigingen.  
 
Kunt u iets vertellen over het belang van uw vereniging voor de gemeenschap en 
welke rol uw vereniging hierin speelt? 
 

 De verenigingen geven aan dat hun club veel meer is dan gewoon een 
sportvereniging. Het is een ontmoetingsplek waar onze inwoners samen 
komen om te ontspannen, samen leren spelen en sporten en waar men naar 
elkaar omkijkt.  

 Verenigingen dragen bij aan de gezondheid van onze inwoners die er een 
aantal keer per week kunnen sporten. Kijk bijvoorbeeld naar het probleem 
van obesitas onder de jeugd. Het is belangrijk dat kinderen voldoende 
bewegen.  

 Verenigingen staan middenin de samenleving. Ze zijn heel actief in het 
organiseren van sportieve en sociale activiteiten. Dit draagt bij aan de 
leefbaarheid van onze kernen en stad.  

 Ook wordt op diverse terreinen samengewerkt met bijvoorbeeld scholen. 
Denk aan het organiseren van sportdagen op de accommodaties van 
verenigingen. Of een EHBO-vereniging die voor de hartreanimatielessen 
gebruik maakt van de kantine van een vereniging.   

 
Wat zijn de consequenties van de forse huurverhoging voor uw vereniging? 
 

 Alle verenigingen geven aan dat ze geen ruimte zien om de huurverhoging 
binnen de bestaande begroting op te vangen. De huurverhoging zal een-op-
een moeten worden doorbelast aan de leden, een indirecte lastenverzwaring 
voor onze inwoners. 

 Door de huurverhoging wordt het voor sommige verenigingen moeilijker om 
hun eigendom (kantine en kleedkamers zijn vaak eigendom van verenigingen) 
goed te onderhouden. Dit omdat de financiële middelen hiervoor zullen 
ontbreken.  

 Verenigingen hebben de afgelopen jaren de contributie al fors moeten 
verhogen (zie verderop). Bij een nieuwe contributieverhoging maken 
verenigingen zich zorgen dat leden zullen afhaken of dat de hoge contributie 
nieuwe aanwas zal afschrikken.  

 Het college heeft een algemene berekening gemaakt van wat de gevolgen 
voor de contributie zouden zijn bij deze huurverhoging. Waar het college 
uitging van €11 per jaar, blijkt dat dit voor veel verenigingen twee tot drie 
keer zo hoog zal zijn. 

 
 
 



Is er ruimte en zo ja ziet u kansen om de huurverhoging met zelfwerkzaamheid 
omlaag te brengen? 
 

 Verenigingen zien geen mogelijkheden om door middel van zelfwerkzaamheid 
de huurverhoging omlaag te brengen. Ze doen vrijwel allemaal al het 
maximale op dit terrein. Alleen het groot onderhoud doet de gemeente nog, 
omdat dit specialistisch werk is en door professionals gedaan moet worden.  

 Bijna alle verenigingen geven aan een onderhoudsploeg van een aantal 
oudere leden te hebben. Veelal leden die inmiddels met pensioen zijn gegaan 
en daardoor meer tijd beschikbaar hebben. De verenigingen koesteren deze 
onderhoudsploeg gezien het grote subsidiebedrag dat hiermee wordt 
terugverdiend.   

 In onze schriftelijke vragen hebben wij gevraagd welke andere mogelijkheden 
het college zag om deze huurverhoging op te vangen. Het antwoord hierop 
was dat in overleg met verenigingen bekeken moest worden of er meer aan 
zelfwerkzaamheid gedaan kon worden. Dus feitelijk geen andere 
mogelijkheden. Zoals uit ons onderzoek blijkt is deze ruimte er niet of 
nauwelijks voor verenigingen.  

 
Ziet u kansen om de komende jaren geld te besparen/meer geld te verdienen om 
deze huurverhoging op te vangen? Zo ja, hoe? 
Wat heeft u de afgelopen jaren allemaal gedaan om extra inkomsten binnen te 
halen of uw kosten omlaag te brengen? 
 

 Verenigingen zien weinig tot geen ruimte om de komende jaren kosten te 
drukken of juist meer inkomsten te genereren. De afgelopen jaren hebben 
verenigingen al deze zaken al eens kritisch tegen het licht gehouden.  

 Om de kosten te drukken zijn verenigingen actief in het verduurzamen van 
hun energievoorzieningen, worden stevige onderhandelingen met de 
groothandel gevoerd, worden goed gekeken of er nog op de vaste lasten zoals 
verzekeringen kan worden bespaard.  

 Om meer inkomsten te genereren laten verenigingen een grote creativiteit 
zien. Denk hierbij aan het organiseren van diverse sociale activiteiten zoals 
bingo's, de verkoop van oliebollen en koeken, de mogelijkheden van 
sponsoring, organiseren van bedrijventoernooien en de accommodatie 
beschikbaar te stellen voor andere activiteiten. Verenigingen geven ook aan 
dat de mogelijkheden van sponsoring door de crisis onder druk staan. Het 
gaat hier veelal om lokale ondernemers die het ook niet gemakkelijk hebben 
in deze tijd. 

 Minder populaire instrumenten zoals het verhogen van de contributie en de 
prijzen van de consumpties in de kantine zijn ook al diverse malen toegepast.  

 
Kunt u een overzicht geven van het resultaat van de jaarrekening van de afgelopen 
5 jaar? 
 

 De jaarrekeningen van 2 verenigingen laten forse rode cijfers zien, terwijl vv 
Nieuw-Lekkerland ook aangeeft dat ze financieel in zwaar weer zitten. Dit 



terwijl de contributies de afgelopen jaren toch fors omhoog zijn gegaan. Dit 
was echter nodig om eerdere huurverhogingen op te vangen.  

 KV Triade heeft over de afgelopen jaren wel positieve rekeningresultaten 
gehad. Hierbij gaven zij echter aan dat ze qua contributieverhogingen, 
vanwege de ontwikkeling van de nieuwe sportaccommodatie, hierop 
geanticipeerd hadden. Er moest zelf ook geïnvesteerd worden. Daarnaast laat 
de meerjarenbegroting een fors oplopend tekort zien, ondanks dat hierin al 
rekening is gehouden met wederom een contributieverhoging.  

 
Hoeveel contributie betalen leden van uw vereniging (actieve leden, rustende 
leden en jeugdleden)?  
 

 De contributie voor volwassen leden verschilt van €13,50 tot €15,45 per 
maand.  

 Voor jeugdleden liggen deze prijzen lager, deze stijgen naarmate de 
jeugdleden ouder worden.  

 Daarnaast vragen sommige verenigingen een kledingbijdrage van €10 of €15. 
 

VV Streefkerk 
Pupil / 7,00 per maand / 84,00 per jaar 
Junior / 9,50 per maand / 114,00 per jaar 
Senior / 13,50 per maand / 162,00 per jaar 
Rustend lid / 6,50 per maand / 78,00 per jaar 

VVAC 
Kabouters / mini’s 5,50 per maand 66,-- per jaar 
6 t/m 16 jaar  9,-- per maand 108,-- per jaar 
17/18 jaar  10,-- per maand 120,-- per jaar 
>18 jaar   15,-- per maand 180,-- per jaar 
Rustend lid  5,-- per maand 60,-- per jaar 

VV Nieuw-Lekkerland 

 
Let op: bedragen zijn per kwartaal 
 
KV Triade 

 
 
 
 
 
 
 
 

Let op: bedragen zijn per jaar 



Heeft u de afgelopen 5 jaar de contributie verhoogd en zo ja, hoeveel? 
 

 VV Streefkerk geeft aan dat zij op 1 juli 2012 hun contributie nog hebben 
verhoogd. Het ging hierbij om een contributieverhoging van €1,50 voor 
pupillen, €2 voor junioren en €2,50 voor senioren. Een relatieve stijging van 
bijna 30%. 

 VVAC geeft aan dat de inkomsten uit contributie met 44% zijn toegenomen. 
Ruim 30% komt door een contributieverhoging, bijna 10% door de aanwas 
van nieuwe leden.  

 VV Nieuw-Lekkerland past jaarlijks zijn contributie aan op basis van de inflatie 
(1,2% - 2,5%). Daarbij is in het seizoen 2012-2013 een forse huurverhoging 
doorgevoerd van 5% vanwege de overgang naar het nieuwe sportcomplex en 
de daarbij horende huurverhoging.  

 KV Triade heeft de afgelopen vanaf 2010 de contributie gemiddeld met 40% 
verhoogd. Afgezet tegen het seizoen 2007-2008 gaat het zelfs om een 
verhoging van 60%.  

 Tijdens de inspraakavond gaven ook andere verenigingen, zoals WIK/Unive en 
de Trimvereniging uit Ottoland, aan dat de contributie de afgelopen jaren al 
fors is gestegen.  

 
In Molenwaard kunnen bijna 247 inwoner hun eigen contributie niet betalen! 
 
Verenigingen hebben de angst dat een verdere contributieverhoging een averechts 
effect zal hebben op de aanwas van nieuwe leden of het niet meer kunnen betalen 
van de contributie van huidige leden. Vandaar dat wij in onze schriftelijke vragen 
hebben gevraagd naar het aantal inwoners dat vanuit de Sociale Dienst een 
tegemoetkoming krijgt in de kosten van het lidmaatschap van een vereniging. Hieruit 
bleek dat in 2013 247 aanvragen van inwoners van Molenwaard zijn gehonoreerd. Dit 
toont aan dat het helemaal niet vanzelfsprekend is dat een verdeer 
contributieverhoging zomaar kan worden opgehoest door onze inwoners. Indirect 
betekent dit gewoon een forse lastenverzwaring.  
 

 
Een andere belangrijke inkomstenbron voor verenigingen is baromzet. Kunt u 
aangeven hoe de prijs voor bier en frisdrank zich de afgelopen 5 jaar heeft 
ontwikkeld? 
 

 Verenigingen met een eigen accommodatie hebben de mogelijkheid om met 
hun baromzet inkomsten te genereren. Deze mogelijkheid hebben kleine 
verenigingen zonder eigen bar echter niet. Dit geeft voor hen minder 
mogelijkheid om omzet te draaien.  

 Uit de cijfers van verenigingen blijkt dat de prijzen voor barconsumpties de 
afgelopen jaren fors zijn gestegen. Dit varieert van 20% tot soms wel 50%. 
Daarbij wordt opgemerkt dat de rek er qua prijsstijging nu wel uit is. 
Verenigingen verwachten dat een verdere stijging van consumptieprijzen een 
averechts effect zal hebben. Leden zullen dan wellicht minder gaan besteden 
op de club zelf of soms eigen consumpties meenemen.  



Wilt u ons verder nog iets meegeven? 
 

 Verenigingen geven aan dat betaalbare sportvoorzieningen van groot 
maatschappelijk belang zijn voor de leefbaarheid van onze kernen en stad. Het zijn 
vaak de levensaders van onze gemeenschappen, waarin het voorzieningenaanbod 
steeds verder terugloopt. Verenigingen benadrukken ook hun belangrijke 
maatschappelijke rol, bijvoorbeeld in de opvoeding van kinderen en het aanleren van 
normen en waarden. Dit is niet in geld uit te drukken. 

 Daarnaast werd diverse malen aangegeven dat de huurverhoging erg onverwachts 
kwam. Veel verenigingen waren nog aan het anticiperen op de consequenties van de 
synchronisatie van het subsidie- en accommodatiebeleid na de herindeling. Dit was 
pas 2 jaar geleden. Toen zijn al forse contributieverhogingen doorgevoerd om deze 
klap op te vangen. 

 Ook wordt aandacht gevraagd voor het feit dat ons verenigingsleven drijft op de 
tomeloze inzet van vele actieve vrijwilligers. Vrijwilligers die vaak naast hun werk en 
gezin tot in de late uurtjes bezig zijn voor hun club. Vrijwilligers die weer tijdens een 
ledenvergadering een contributieverhoging mogen verkopen. Zij missen hierin soms 
wel eens de waardering vanuit de gemeente. Zo wordt de nieuw voorgestelde 
huurverhoging in ieder geval ervaren. 

 Tijdens de inspraakavond werd ook gevraagd om een helder perspectief. Wil de 
gemeente echt doorgroeien naar 100% kostendekkendheid. Beseft u wat hiervan de 
consequenties zullen zijn? Los van de uitkomsten van de begrotingsbehandeling is 
men toe aan een definitief financieel perspectief voor de komende jaren.   

 Ook blijkt dat veel verenigingen graag met de gemeente meedenken over de rol van 
verenigingen binnen onze gemeenschap. Zeker in het licht van bijvoorbeeld de 
overkomende zorgtaken.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Conclusie 
 

Verenigingen staat het water aan de lippen! Zoveel is ons wel duidelijk geworden de 
afgelopen weken.  Verenigingen zijn het sociale bindmiddel van onze kernen en stad en 
verdienen daarom onze steun. Ze zijn veel meer dan gewoon een sportclub. Ze zijn de plek 
waar onze inwoners samen komen, samen sporten en samen leven. Ze pakken hun 
maatschappelijke verantwoordelijkheid en spelen daarmee een onmisbare rol in onze 
samenleving. Een rol die met de overkomende zorgtaken naar gemeenten alleen nog maar 
belangrijker gaat worden. Want we willen toch dat onze inwoners sporten en bewegen om 
fit en gezond te blijven. En dat onze jeugd in een veilige omgeving opgroeit, waarbij sporten 
een belangrijke bijdrage levert aan de talentontwikkeling van jongeren.  

Maar los van dit alles verdienen ook al die vrijwilligers die zich belangeloos inzetten voor alle 
verenigingen onze steun. Vrijwilligers die het in hun spaarzame vrije tijd mogelijk maken dat 
onze inwoners hun hobby kunnen uitoefenen, van jong tot oud. Vrijwilligers die steeds 
spaarzamer worden en op wiens bordje steeds meer taken komen. Vrijwilligers die het 
voorbeeld zijn van waar we als gemeente Molenwaard voor staan. Een actieve gemeente 
waar inwoners zelf het heft in handen nemen, zelf verantwoordelijk nemen voor hun eigen 
leven en leefomgeving, zelf de handschoen oppakken waar de overheid zich terugtrekt. Al 
deze vrijwilligers zijn HET voorbeeld van de participatiesamenleving die we met zijn allen 
zeggen voor te staan.  

Daarom zal onze fractie bij de begrotingsbehandeling een voorstel indienen om deze 
huurverhoging voor ons verenigingsleven terug te draaien. Voor ons is duidelijk geworden 
dat het verenigingsleven dit nu niet kan dragen. We hopen dat de andere fracties ons hierin 
zullen steunen en dat we daarmee gezamenlijk een belangrijk signaal afgeven aan al die 
vrijwilligers die onze mooie gemeente rijk is. Wij staan achter u! 

 

 

 

 

 
 



Bijlage 1: Vragenlijst VV Streefkerk 
 

1. Hoeveel leden heeft uw vereniging? 
Circa 240. 

2. Kunt u iets vertellen over het belang van uw vereniging voor de gemeenschap en 
welke rol uw vereniging hierin speelt? 
Onze vereniging is niet alleen belangrijk voor de sporters (en dus gezondheid), maar 
ook ‘het uitje’ voor jonge en oudere Streefkerkers die elke zaterdag het plezier en 
vertier beleven op sportpark Streveland. Ook wordt 1x per jaar de jaarlijkse sportdag 
van de basisschool georganiseerd en worden er gymlessen gegeven op het 
kunstgrasveldje. Een paar keer per jaar stellen wij ons clubgebouw beschikbaar voor 
hartreanimatielessen.   

3. Wat zijn de consequenties van de forse huurverhoging voor uw vereniging? 
Een onvermijdelijke verhoging van de contributie. De huurverhoging van circa € 5.000 
moet worden omgeslagen over onze actieve leden. Dit betekent dat de contributie 
verhoogd moet worden met een bedrag van circa € 26 per jaar. 

4. Is er ruimte en zo ja ziet u kansen om de huurverhoging met zelfwerkzaamheid 
omlaag te brengen? 
Van deze mogelijkheid wordt door ons maximaal gebruik gemaakt. Er zijn geen extra 
onderhoudstaken meer beschikbaar die wij als vereniging voor onze rekening kunnen 
nemen.  

5. Ziet u kansen om de komende jaren geld te besparen/meer geld te verdienen om 
deze huurverhoging op te vangen? Zo ja, hoe? 
Nee.  

De afgelopen jaren is kritisch gestuurd op het verder verlagen van onze kosten (geen 
mogelijkheden meer). Bovendien zijn ook de mogelijkheden op het gebied van 
sponsoring maximaal benut, zeker gezien het feit, dat er in de kern Streefkerk sprake 
is van een verder teruglopend aantal ondernemers.  

Ook het aantal in een voetbalseizoen te houden acties (bijv. bingo, draaimiddag, 
oliebollenactie, koekenverkoop) en te organiseren activiteiten (bijv. bedrijventoernooi, 
Oktoberfest, voetbalquiz) zit aan de max. 

Tot slot zijn de prijzen voor consumpties de afgelopen jaren al fors verhoogd, 
waardoor ook op dit terrein weinig mogelijkheden zijn. 

6. Kunt u een overzicht geven van het resultaat van de jaarrekening van de afgelopen 
5 jaar? 
2013-2014 + € 632 
2012-2013 - € 2.890 
2011-2012 - € 3.857 
2010-2011 - € 1.624 
2009-2010 - € 6.277  



7. Wat heeft u de afgelopen jaren allemaal gedaan om extra inkomsten binnen te 
halen of uw kosten omlaag te brengen? 
Zie onder 5, 9 en 10 

8. Hoeveel contributie betalen leden van uw vereniging (actieve leden, rustende 
leden en jeugdleden)?  
Pupil / 7,00 per maand / 84,00 per jaar 
Junior / 9,50 per maand / 114,00 per jaar 
Senior / 13,50 per maand / 162,00 per jaar 
Rustend lid / 6,50 per maand / 78,00 per jaar 

9. Heeft u de afgelopen 5 jaar de contributie verhoogd en zo ja, hoeveel? 
Ja, per 1 juli 2012. 
Pupil / 1,50 per maand / 18,00 per jaar 
Junior / 2,00 per maand / 24,00 per jaar 
Senior / 2,50 per maand / 30,00 per jaar 

10. Een andere belangrijke inkomstenbron voor verenigingen is baromzet. Kunt u 
aangeven hoe de prijs voor bier en frisdrank zich de afgelopen 5 jaar heeft 
ontwikkeld? 
Bier: 2012 + € 0,15 / 1.1.2013 + € 0,10 / 1.8.2013 + € 0,15 / 1.8.2014 + € 0,15  € 
1,65 

Fris: 2012 + € 0,15 / 1.1.2013 + € 0,10 / 1.8.2013 + € 0,05 / 1.8.2014 + € 0,10  € 
1,50 

11. Wilt u ons verder nog iets meegeven? 
Het belang van betaalbare sport is er niet één van alleen de sporters, maar heeft ook 
een groot maatschappelijk belang voor heel de gemeenschap Streefkerk. Onze sport 
en onze vereniging is nog één van de levensaders van een klein dorp, waarin de 
(betaalbare) voorzieningen als maar kleiner worden. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Bijlage 2: Vragenlijst VVAC 
 

1. Hoeveel leden heeft uw vereniging? 
253 senioren / 295 jeugdleden 4 t/m 18 jaar / 44 rustende leden 

2. Kunt u iets vertellen over het belang van uw vereniging voor de gemeenschap en 
welke rol uw vereniging hierin speelt? 
Binnen de voormalige gemeentes van Graafstroom is VVAC niet alleen een 
sportvereniging, maar vooral een ontmoetingsplaats voor heel veel mensen. Al onze 
leden worden in de gelegenheid gesteld om 2x per week een training te volgen en op 
zaterdag een wedstrijd te spelen. Een actieve activiteitencommissie organiseert, met 
name voor de jeugd, regelmatig sportieve en sociale activiteiten. Het 
schoolvoetbaltoernooi voor alle Graafstroomse basisscholen wordt jaarlijks door ons 
belangeloos georganiseerd. De basisscholen gebruiken onze accommodatie voor hun 
jaarlijkse sportdag. Het Wellant college uit Ottoland maakt gedurende een aantal 
maanden per jaar gebruik van onze sportvelden voor hun gymlessen in de 
buitenlucht. Samenwerking met tennis TVAC en volleybal SNA heeft vorig jaar 
geresulteerd in het Dorpenbal, een sportieve avond met diverse teams uit alle 
voormalige Graafstroom dorpen. Ons vrijwilligerskorps bestaat op dit moment uit 190 
personen. 

3. Wat zijn de consequenties van de forse huurverhoging voor uw vereniging? 
De afgelopen jaren laat onze exploitatierekening een negatief resultaat zien. Dit 
wordt mede veroorzaakt door het feit dat het gebouw (kantine en kleedkamers) ons 
eigendom is, en de kosten hiervan worden volledig door ons gedragen. Wij teren dus 
in op onze reserves, en voorzien dat bij voortzetting van dit beleid wij over enige jaren 
niet meer in staat zullen zijn om het gebouw en de kleedkamers in de perfecte staat te 
kunnen onderhouden waarin ze momenteel nog wel verkeren. Domweg vanwege het 
feit dat dan de financiële middelen zullen ontbreken. 

4. Is er ruimte en zo ja ziet u kansen om de huurverhoging met zelfwerkzaamheid 
omlaag te brengen? 
Nee, al sinds jaren doen wij erg veel aan zelfwerkzaamheid om op deze manier de 
subsidie die hiervoor beschikbaar is te kunnen ontvangen. Alleen het groot onderhoud 
van de (kunstgras)velden wordt door de gemeente uitgevoerd. Iedere maandag en 
vrijdag is een ploeg vrijwilligers paraat om de velden en de terreinen hieromheen in 
prima conditie te brengen en te houden. 

5. Ziet u kansen om de komende jaren geld te besparen/meer geld te verdienen om 
deze huurverhoging op te vangen? Zo ja, hoe? 
Een aantal getallen: opbrengsten uit sponsoring: 27.000,-- / opbrengsten uit acties: 
9.000,-- / Wij doen al het maximale om gelden te genereren, dit plafond is inmiddels 
aardig bereikt. 

Afgelopen seizoen is een plan gemaakt om te besparen op energiekosten: in het 
gehele gebouw is LED-verlichting aangebracht (eigen investering van circa 12.000,- 
euro), op het dak liggen inmiddels 108 zonnepanelen (grotendeels betaald door de 
VVAC-BusinessClub en een gedeelte eigen investering). Onze energiekosten bedragen 



op dit moment bijna 1.500,-- per maand, dus we hopen via deze investeringen de 
jaarlijkse exploitatiekosten terug te brengen. En niet geheel onbelangrijk: ook wij 
willen bijdragen aan een duurzame samenleving. 

6. Kunt u een overzicht geven van het resultaat van de jaarrekening van de afgelopen 
5 jaar? 
Seizoen 2013/2014 10.822,-- negatief 
Seizoen 2012/2013 4.580,-- negatief 
Seizoen 2011/2012 407,-- negatief 
Seizoen 2010/2011 5.217,-- negatief 
Seizoen 2009/2010 3.444,-- negatief 

7. Wat heeft u de afgelopen jaren allemaal gedaan om extra inkomsten binnen te 
halen of uw kosten omlaag te brengen? 
Zie onze antwoorden bij vraag 5) 
Bredere inzetbaarheid van het sportpark, bijvoorbeeld organiseren van Taptoe (juni 
2014) in samenwerking met Graafstrooms Fanfare. Dit biedt de gelegenheid om 
‘andere’ sponsors te benaderen, sponsors die met voetbal of met sport niet veel 
affiniteit hebben, maar met een dergelijk muziekspektakel wel. Tevens is dit een 
goede reclame voor het sportpark, maar ook voor de gemeente Molenwaard. 
Onderhandelingen met de groothandel: dit heeft geleid tot scherpere (lagere) 
inkoopprijzen voor de kantine/keuken. 
 
Met ingang van seizoen 2014/2015 wordt een kledingbijdrage van 15,-- per seizoen 
van elk spelend lid gevraagd. Voor uw info: kleding wordt nagenoeg altijd 
gesponsord, echter dit lukt niet altijd. Vandaar de invoering van deze eigen bijdrage 
om een ‘kledingfonds’ te genereren, waaruit aanvullende kosten voor kleding kunnen 
worden betaald. 
 

8. Hoeveel contributie betalen leden van uw vereniging (actieve leden, rustende 
leden en jeugdleden)?  
Kabouters / mini’s 5,50 per maand 66,-- per jaar 
6 t/m 16 jaar  9,-- per maand 108,-- per jaar 
17/18 jaar  10,-- per maand 120,-- per jaar 
>18 jaar  15,-- per maand 180,-- per jaar 
Rustend lid  5,-- per maand 60,-- per jaar 

9. Heeft u de afgelopen 5 jaar de contributie verhoogd en zo ja, hoeveel? 
In 2009 werd ik penningmeester van deze vereniging. De inkomsten uit contributies 
per heden, ten opzichte van 2009, zijn met 44% toegenomen: ruim 30% door 
verhoging van contributies, en bijna 10% door aanwas nieuwe leden. 

10. Een andere belangrijke inkomstenbron voor verenigingen is baromzet. Kunt u 
aangeven hoe de prijs voor bier en frisdrank zich de afgelopen 5 jaar heeft 
ontwikkeld? 
Als ik de prijzen van nu vergelijk met de prijzen van 2009 dan is er een gemiddelde 
prijsstijging van 25%. 

 



Nog wat cijfers: situatie per 01-07-2014 ten opzichte van seizoen 2009/2010: 

Inkomsten contributie plus 44% 

Inkomsten sponsoring plus 5% 

Inkomsten acties plus 8% 

Inkomsten subsidies min 38% 

Verkoopprijzen kantine plus 25% 

Kosten huisvesting plus 7% 

Huur velden plus 18% 

11. Wilt u ons verder nog iets meegeven? 
In 2011/2012 is veel tijd en energie gestoken in het nieuwe subsidiebeleid en het 
nieuwe accommodatiebeleid. Deze afspraken zijn naderhand formeel vastgelegd, 
zodat wij, als bestuurders van VVAC, ook weten waar de komende jaren rekening mee 
moeten houden. Helaas wordt deze ingeslagen weg nu, net 2 jaar verder, al 
doorkruist door de nieuwe bezuinigingsplannen. 

Door het ontbreken van een sportbeleid binnen deze gemeente vrezen wij dat er ‘min 
of meer gedachteloos’ dan maar een huurverhoging wordt voorgesteld. Zonder zich 
erin te verdiepen hoe de kostendekkendheid van dit moment (circa 43%) zich 
verhoudt tot omliggende gemeenten en/of landelijke getallen. Is er een plafond in 
deze kostendekkendheid, of gaan we toe naar 100% kostendekkendheid ? 

De gemeente moet zich realiseren dat de gelegenheid tot het bieden van sport niet 
alleen uit de realisatie van sportvelden bestaat. Wij betalen huur voor de velden. Alle 
andere kosten die zeker ook met sport te maken hebben (kleedkamers, douches, 
spelmaterialen  etc) worden door de vereniging zelf gedragen en onderhouden. Hier 
spreken we met recht over 100% kostendekkendheid !! 

Wij zouden graag met u meedenken over de rol van (sport)verenigingen in de 
toekomst, zeker ook met de aankomende overheveling van zorgtaken van landelijke 
overheid naar de gemeente. Op een onlangs gehouden vrijwilligersmarkt in Ottoland 
haakte burgemeester Van de Borg hier ook op in. Echter, dan zou het wel fijn zijn als 
alle vrijwilligers het enthousiasme kunnen blijven opbrengen om zich in te zetten voor 
een leefbare en sociale samenleving op ons platteland. 

Het is ons in de afgelopen weken twee maal overkomen dat leden van de raad 
opmerkingen maakten als : ‘ja maar, voor een sportschool betaal ik toch ook wel 30,-- 
in de maand, waarom moet de voetbal dan goedkoper zijn…..’ Als deze gedachte 
heerst, dan heeft men er werkelijk niets van begrepen: een commercieel sportbedrijf 
vergelijken met een vrijwilligersorganisatie die op een laagdrempelige manier sport 
en vertier wil bieden.  

Wij wensen u veel succes, en we zien elkaar komende dinsdag in De Spil. 

Hartelijk dank dat u de moeite heeft genomen om deze vragenlijst op te stellen. 



Bijlage 3: Vragenlijst VV Nieuw-Lekkerland 
 

1. Hoeveel leden heeft uw vereniging? 
Mini Pupillen 16 

Pupillen 82 

Junioren 13 t/m 16 jaar 68 

Junioren 17 t/m 18 jaar 31 

Senioren 218 

Rustende leden 158 

        Totaal: 573 leden.   

2. Kunt u iets vertellen over het belang van uw vereniging voor de gemeenschap en 
welke rol uw vereniging hierin speelt? 

             Onze vereniging zorgt voor ontspanning in een steeds snellere wereld waarin         
 egoïsme hoogtij viert. Door in teamverband te spelen is men genoodzaakt samen te 
 werken en ontstaan er vriendschappen en aandacht alsmede  begrip voor elkaar. Ook 
 op het gebied van het aspect maatschappelijke  verantwoordelijkheden worden alle 
 leden hierin betrokken om er voor elkaar te zijn. 

3. Wat zijn de consequenties van de forse huurverhoging voor uw vereniging? 
Er zou een forse contributieverhoging nodig zijn, waardoor waarschijnlijk leden gaan 
afhaken. Een sneeuwbaleffect is niet ondenkbaar. Onze plannen voor verdere 
verduurzaming van het sportcomplex gaan de ijskast in of worden over langere tijd 
gerealiseerd. Dit resulteert in een negatief effect op onze financiën en het milieu.   

Ook is sport een noodzakelijk kwaad om fit en flexibel te blijven. Door dit 
laagdrempelig te houden zal aanwas van nieuwe leden mogelijk blijven. Door 
uitsluitend te regeren op financieel en kosten dekkend aspect zullen partijen die het 
minder makkelijk hebben in deze tijd van neergaande conjunctuur afhaken waardoor 
de exploitatie nog minder makkelijk wordt. Ook het aspect dat de vereniging al 
genoodzaakt was om forse verhogingen door te voeren kan niet onbestraft door 
blijven gaan. De consequenties zullen niet te overzien zijn. 
 

4. Is er ruimte en zo ja ziet u kansen om de huurverhoging met zelfwerkzaamheid 
omlaag te brengen? 
Deze zijn al in de overleggen met de gemeente Molenwaard in 2013, relaterend in het 
jaarplan sportveldonderhoud vv Nieuw-Lekkerland, uitgeknepen.  Ook het aspect dat 
de burger tegenwoordig door moet tot aan de 67 jarige leeftijd, tweeverdieners 
noodzakelijk zijn geeft al aan dat zelfwerkzaamheid neer komt op een groep van 
ouderen, die steeds meer genoodzaakt zijn om te doen waar uiteindelijk de rek uit is. 
Het simpelweg verleggen van verantwoording en de verenigingen met een probleem 



af te schepen vinden wij politiek niet correct door niet een politieke verantwoording 
te nemen. 

5. Ziet u kansen om de komende jaren geld te besparen/meer geld te verdienen om 
deze huurverhoging op te vangen? Zo ja, hoe? 

             De vraag is veeleer wat wij de afgelopen jaren al hebben ondernomen om alle eindjes 
 aan elkaar te knopen. Doordat wij werden uitgehuisd was de conclusie dat wij 
 innovatief geldstromen moesten realiseren. De aanleg van  zonnepanelen is een 
 voorbeeld van verantwoord maatschappelijk ondernemerschap. Dat wij voor de lange 
 termijn eveneens kostenbesparende en milieu verbeterende acties wilden inzetten 
 komt door de drang van verhoging van huur behoorlijk in de knel. Investeren is  niet 
 mogelijk en stilstand is achteruitgang. Oftewel waar afgaat en niet bijkomt is geen 
 lang leven beschoren met alle gevolgen van dien. 

6. Kunt u een overzicht geven van het resultaat van de jaarrekening van de afgelopen 
5 jaar? 

             In een zeer uitgebreid overleg met B & W zijn wij na een zeer moeizaam traject 
 uiteindelijk tot een consensus gekomen waarbij de financiële huishouding 
 transparant inzage in is verstrekt. Hieruit valt te herleiden dat het financieel 
 steeds minder florissant wordt en de vraag is wanneer het dieptepunt is bereikt. 

7. Wat heeft u de afgelopen jaren allemaal gedaan om extra inkomsten binnen te 
halen of uw kosten omlaag te brengen? 
-Zelfwerkzaamheid aan zowel velden als gebouw. 
-Actief beleid om  financiële ondersteuning bij bedrijven te verwerven. 
-Met behulp van sympathisanten, het bedrijfsleven en veel zelfwerkzaamheid zijn er 
zonnepanelen geplaatst.   
-Diverse acties door leden, zoals grote clubactie, oud papier ophalen, rad van 
avontuur e.d.  

Kortom er is een grote tol geëist van het ledenbestand. Hoewel wij wellicht 
zelfregulerend moeten worden vinden wij het geforceerd doorvoeren van deze 
huurverhoging onacceptabel. 

8. Hoeveel contributie betalen leden van uw vereniging (actieve leden, rustende 
leden en jeugdleden)?  
Mini Pupillen € 15,45 

Pupillen € 21,00 

Junioren 13 t/m 16 jaar € 22,95 

Junioren 17 t/m 18 jaar € 26,25 

Senioren € 46,35 

Rustende leden € 22,95 

 Per kwartaal 



9. Heeft u de afgelopen 5 jaar de contributie verhoogd en zo ja, hoeveel? 
Seizoen: 2014-2015: + 1,2% 
Seizoen: 2013-2014: + 2 % 
Seizoen: 2012-2013: + 5 % 
Seizoen: 2011-2012: + 2 % 
Seizoen: 2010-2011: + 2,5% 

De forse contributie verhoging in het seizoen 2012–2103 is vanwege de overgang 
naar het nieuwe complex en de daarbij behorende huurverhoging. De overige 
seizoenen is het gevolg van de inflatie. 

10. Een andere belangrijke inkomstenbron voor verenigingen is baromzet. Kunt u 
aangeven hoe de prijs voor bier en frisdrank zich de afgelopen 5 jaar heeft 
ontwikkeld? 
Ook in de prijs van consumpties waren wij genoodzaakt een forse verhoging door te 
voeren waarbij wij thans op een punt zijn aangeland dat het niet meer te verkopen is 
naar de leden. Hoewel niet hard te maken zijn wij overtuigd dat veel leden een pas op 
de plaats maken in de vorm van besteding in kantine. Oftewel ook hier is de rek uit en 
kan de consument niet steeds hogere bedragen moeten betalen omdat een begroting 
en in het verlengde hiervan een subsidie vanuit gemeente wordt stop gezet en de 
politiek niet haar maatschappelijke rol pakt voor een belangrijk speerpunt van 
ontspanning, samenwerking, verbindingen en opvoedkundige aspecten.  

11. Wilt u ons verder nog iets meegeven? 
Met de gemeente Molenwaard zijn afspraken gemaakt over een ingroeimodel om 
trapsgewijs te kunnen wennen aan de veel hogere tarieven voor de huur van velden in 
de relatie tot het oude complex. Dit ingroeimodel loop tot 2016, om tijdens dit 
ingroeimodel al een huurverhoging te vragen is onacceptabel. 

Er is een gevoel dat sportverenigingen onevenredig zwaar belast worden. De vraag is 
wat het waard is als een vereniging als sociaal vangnet fungeert in een samenleving 
waarin hangjongeren een plaats hebben en zich zelfs conform de regels van de 
vereniging gedragen waarin dagelijks tientallen vrijwilligers actief zijn om het geheel 
te draaien. Daarnaast geeft de eventuele doorvoering een club als de onze een groot 
probleem terwijl dit als druppel een gloeiende plaat kan worden beschouwd. Hoewel 
wij niet als adviseur wensen over te komen van de gemeente denken wij dat 
besparingen op andere gebieden minder consequenties kennen en meer zal 
opleveren.  

 

 

 

 

 



Bijlage 4: Vragenlijst KV Triade 
 

1. Hoeveel leden heeft uw vereniging? 
126 (peildatum 01-09-2014); bestaande uit 68 jeugdleden (t/m 3 t/m 18 
jaar) en 58 seniorenleden. 
 
2. Kunt u iets vertellen over het belang van uw vereniging voor de gemeenschap 
en welke rol uw vereniging hierin speelt? 
Korfbalvereniging Triade is de enige buitensportvereniging in de kernen Langerak en 
Nieuwpoort. Tevens is zij de enige korfbalvereniging in de gemeente Molenwaard. Haar 
leden zijn grotendeels woonachtig in de kernen: Langerak –Nieuwpoort – Groot-Ammers - 
Goudriaan – Nieuw-Lekkerland. 
 
3. Wat zijn de consequenties van de forse huurverhoging voor uw vereniging? 
Onze vereniging huurt zowel buiten accommodatie (kunstgrasveld) als binnen accommodatie 
(zaalruimte: sportzaal Poortzicht – sporthal De Reiger – sporthal De Ooievaar). Door het 
subsidie- en tarievenbeleid 2011 zijn de tarieven al aanzienlijk hoger geworden. Dit is echter 
niet gecompenseerd door hogere subsidie. 
 
Onze huidige subsidie, gebaseerd op het aantal jeugdleden, is nagenoeg gelijk aan onze 
subsidie in 2008-2009; toen de waarderingssubsidie nog werd verstrekt op basis van criteria 
als: het aantal jeugdleden en kosten van accommodatie. Daarnaast zijn wij genoodzaakt om 
al onze teams gedurende het zaalseizoen (medio oktober - medio maart) te kunnen laten 
trainen, uit te wijken naar sporthal De Ooievaar. Het tarief wat wij daar moeten betalen 
bedraagt € 65 per uur. In sporthal De Reiger bedraagt het tarief € 45,46 en in sportzaal 
Poortzicht: € 30,30. De reden dat wij gebruik maken van de commerciële sporthal De 
Ooievaar is, dat de capaciteit van De Reiger en Poortzicht te klein is om te kunnen voldoen 
aan onze vraag naar zaalruimte om daar te kunnen trainen. Dit was al te voorzien voor de 
start van de bouw van de sportaccommodatie Poortzicht. Echter toen waren we een 
roepende in de woestijn!! 
 
Verdere tariefsverhogingen - meer dan de jaarlijkse inflatiecorrectie - zullen onvermijdelijk 
leiden tot verdere contributieverhogingen. In hoeverre dit mensen weerhoudt om lid te 
worden van een sportvereniging en/of haar lidmaatschap op te zeggen kunnen we niet 
overzien. Maar het gevaar is reëel aanwezig. Voorts willen wij hierbij ook nog aangeven, dat 
wij als vereniging ingaande het seizoen 2013-2014 te maken hebben gekregen met hogere 
tarieven ten gevolge van de ingebruikname van de nieuwe sportaccommodatie “Poortzicht”. 
Op dit moment (seizoen 2014-2015) bedragen de huurlasten ca. 47% van onze kosten. 
 
4. Is er ruimte en zo ja ziet u kansen om de huurverhoging met zelfwerkzaamheid omlaag 
te brengen? 
Als hier wordt bedoeld dat de vereniging zelf het onderhoud van het kunstgrasveld, welk 
overigens ook door de basisscholen wordt gebruikt, achten wij de kans klein, daar wij al zeer 
veel van onze actieve leden vragen op het gebied van vrijwilligerswerk. Denk hierbij aan: 
trainen/coachen van (jeugd)teams – barvrijwilligers – jeugdcommissie – sponsorcommissie 
kledingcommissie – redactie clubblad - beheer website. Voorts is het verrichten van 



onderhoud van dien aard, dat er geïnvesteerd dient te worden in machines. Met de door de 
gemeente toegekende vergoedingen voor het onderhoud op basis van zelfwerkzaamheid 
worden deze niet terugverdiend. 
 
5. Ziet u kansen om de komende jaren geld te besparen/meer geld te verdienen 
om deze huurverhoging op te vangen? Zo ja, hoe? 
Wij zijn al zeer actief op het gebied van sponsoring. Realiteit is wel dat er veel verenigingen 
aankloppen bij dezelfde bedrijven. Gelukkig staan deze bedrijven over het algemeen 
welwillend tegenover sponsoring (gunfactor!!). Afgelopen seizoen hebben we de gunfactor 
mogen ervaren bij een sponsor, die het voor een periode van drie jaar mogelijk maakt om 
door middel van professionals van buiten ons jeugdplan tot uitvoering te brengen. Deze 
sponsor doet dit op grond van haar maatschappelijke verantwoordelijkheid. Het bedrijf zal er 
geen opdracht meer door binnen halen. 
 
Wij krijgen wel eens de indruk dat volgens de politiek sponsoring door het bedrijfsleven de 
oplossing is voor het verenigingsleven. Vergeten wordt, dat het geld daar eerst moet worden 
verdiend. De schoorsteen zal ook daar moeten roken. En het mag bekend zijn dat de 
economische crisis ook hier haar invloed heeft doen gelden. Kostenbesparingen zullen 
nagenoeg niets opleveren. Bij een vereniging en zeker de onze is het credo: alleen dat doen 
wat noodzakelijk is en zo creatief mogelijk handelen om zaken te realiseren. Van de 
begroting heeft 47% betrekking op accommodatiehuur; 16% op afdrachten aan het KNKV; 
6% op kosten trainer/coaches, voor zover geen leden, (vrijwilligersvergoeding); overige 
kosten (waaronder afschrijvingslasten) 31%. 
 
6. Kunt u een overzicht geven van het resultaat van de jaarrekening van de afgelopen 5 
jaar? 
Het resultaat over de periode juli 2009 t/m juni 2014 (5 seizoenen) bedroeg gemiddeld € 
2.750 positief. Hierbij dient aangetekend te worden dat in die periode de contributies al 
aanzienlijk zijn verhoogd, anticiperend op de hogere tarieven die in de toekomst betaald 
zouden moeten worden voor de op dat moment in ontwikkeling zijnde nieuwe 
sportaccommodatie. Ook is in die jaren een financiële buffer opgebouwd om bij de 
ingebruikneming van de accommodatie de noodzakelijke investeringen te kunnen doen, die 
voor onze eigen rekening kwamen. 
 
Belangrijker is de vraag wat zijn de verwachtingen voor de komende periode. Op basis van de 
huidige situatie blijkt uit de begroting 2014-2015 en de meerjarenbegroting 2015-2016 t/m 
2017-2018 een tekort, in totaliteit van € 17.900. Hierbij is voor die periode al rekening 
gehouden met een jaarlijkse contributieverhoging van 10%. Voor het seizoen 2017-2018 is 
voor onze senioren leden een contributie voorzien van € 220 per jaar. 
 
7. Wat heeft u de afgelopen jaren allemaal gedaan om extra inkomsten binnen 
te halen of uw kosten omlaag te brengen? 
De inkomsten zijn verhoogd door het verhogen van de contributies. Daarnaast zijn er extra 
inkomsten gegenereerd door middel van sponsoring, te weten uitbreiding reclameborden 
rondom het nieuwe veld en in de sporthal. De kosten zijn voor een belangrijk deel vast en 
gerelateerd aan het aantal leden in combinatie met het aantal teams. De overige kosten 
worden beperkt tot hetgeen dat noodzakelijk is. 



8. Hoeveel contributie betalen leden van uw vereniging (actieve leden, rustende 
leden en jeugdleden)? 
De contributietabel 2014-2015 luidt als volgt: 

 
Daarnaast betalen de spelende leden nog een kledingbijdrage (shirt) van €10 per jaar. Voor 
broekje/rokje en sokken moeten zij zelf zorgen. 
 
9. Heeft u de afgelopen 5 jaar de contributie verhoogd en zo ja, hoeveel? 

 
De contributies zijn in de periode 2010-2011 t/m 2014-2015, door de bank genomen, 
gestegen met ca. 40%. Bij de kangoeroes/welpen is er sprake van een aanzienlijke sterkere 
stijging ten einde de contributies meer in evenwicht te brengen. Als we de periode 2007-2008 
t/m 2014-2015 in ogenschouw nemen, dan zijn, de contributies gestegen met ca. 60%. 
 
10. Een andere belangrijke inkomstenbron voor verenigingen is baromzet. Kunt u 
aangeven hoe de prijs voor bier en frisdrank zich de afgelopen 5 jaar heeft ontwikkeld? 
De prijzen hebben zich als volgt ontwikkeld: 
• Bier: € 1,25 _ € 1,50 
• Limonade glas:€ 0,75 _ € 1,00 
• Limonade flesje: € 1,25 _ € 1,50 
Daar wij onze kantine huren van tafeltennisvereniging TaLaNi hebben wij met deze 
vereniging afspraken gemaakt over de prijsstelling. Niet vergeten mag worden, dat de 
baromzet bij een vereniging als de onze, anders dan bij een voetbalvereniging, wordt 
gerealiseerd door bestedingen van eigen leden. Een soort verkapte contributie. 
 
11. Wilt u ons verder nog iets meegeven? 
Het is duidelijk dat er bezuinigd moet worden, alleen de vraag is waarop. Het doorvoeren van 
bezuinigen is ook het maken van politieke keuzes. Hoe belangrijk vindt de politiek sport? 
Sporten wordt om vele redenen belangrijk geacht. Dit begint al op jonge leeftijd. Bij ons zijn 



er al kinderen vanaf drie jaar actief in de Kangoeroe Klup. In dit geval verwijzen wij gaarne 
naar onderstaand citaat: 

 
Daarnaast zijn sportverenigingen een bindende factor in de woon- en leefomgeving, zowel 
maatschappelijk als sociaal. Sportverenigingen beperken zich allang niet meer tot het 
gelegenheid geven van het beoefenen van de sport, maar organiseren ook tal van andere 
activiteiten voor zowel de jeugd als de senioren. 
 
Dinsdag 7 oktober 2014 waren wij ook op door de gemeente georganiseerde discussieavond 
met als thema “Denk mee over de begroting 2015”. Verbazingwekkend vond ik de uitspraak 
van een van de raadsleden dat men naar kostendekkende tarieven voor zowel de buiten als 
de binnen accommodatie zou willen. Beseft men wel wat dat betekent! Denk eens na over de 
gevolgen over een samenleving waarin geen (sport)verenigingen meer zouden bestaan!! 
 
Door het verhogen van de tarieven legt men een zware verantwoordelijkheid neer bij de 
besturen van de verenigingen. Begrijp dat dit vrijwilligers zijn, die als eerste de aangewezen 
personen zijn om hier oplossingen voor te gaan bedenken, terwijl van deze mensen al steeds 
meer gevraagd wordt en zij ook worden geconfronteerd met steeds zwaardere 
verantwoordelijkheden. 
 
Het zou de politiek sieren als men een uitspraak zou willen doen over wat in haar optiek een 
verantwoord bedrag aan contributie voor leden van een sportvereniging in algemene zou 
zijn. Tot slot schep een perspectief waar we de komende jaren ook na 2018 naar toe gaan. 
Na de invoering in 2012 van het nieuwe subsidie- en tarievenbeleid komen de huidige 
voorstellen toch weer als een mokerslag bij de verenigingen binnen. Het moge duidelijk zijn 
dat wij u vragen terughoudend te zijn met het verder extra verhogen van de tarieven voor 
sportaccommodaties. Dit vragen wij niet alleen in het belang van onze leden, maar ook – niet 
minder belangrijk – in het belang van onze samenleving als geheel. Het is aan u de juiste 
politieke keuzes te maken. 
 
Nieuwpoort, 11 oktober 2014 
 
P.J. Vroon, voorzitter Korfbalvereniging Triade 


